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 العامة للاتحاد البرلماني العربي ترجمة الأمانة

 الجمعية البرلمانية الآسيوية        
 14الجلسة العامة الـ          

 أذربيجان، باكو        
 

 2024 فبراير /شباط 24 – 20
 

 جدول الأعمال التفصيلي
 

 الأعمال جدول إقرار (1
 .في مشروع جدول الأعمال واعتماده في البنود المدرجةالمشاركين النظر يطلب من 

 انتخاب أعضاء المكتب (2
 :للجمعية البرلمانية الآسيوية مما يلي 14مكتب الجلسة العامة الـ ألفيت

 : أذربيجانالاجتماع رئيس
  يةالاتحاد روسيا قطر،دولة العراق، جمهورية البحرين، مملكة نواب الرئيس: 

 على أساس التوزيع الجغرافيالمقرر: سيتم انتخابه 
 معالي رئيس الجمعية الوطنية في أذربيجان لجمعية البرلمانية الآسيوية،كلمة رئيس ا (3

 .للجمعية البرلمانية الآسيوية 14الـالجلسة العامة  فيسيلقي الرئيس الجديد للجمعية البرلمانية الآسيوية كلمة 
 الثاني تقرير رئيس الاجتماع للمجلس التنفيذي (4

 .ا/المجلس التنفيذي الثاني تقريره ة/رئيس ستقدم/سيقدم
 حول عمل المنظمة العام الأمين تقرير (5

 .ابشأن عمل المنظمة وأنشطته النهائية آرائه ومقترحاتهللجمعية البرلمانية الآسيوية  العام الأمين سيقدم
من أجل التنمية المســــــتدامة في تعزيز التعاون الإقليمي "الوفود بشــــــأن  ؤســــــاءر من قبل بيانات مناقشــــــة عامة:  (6

 "آسيا
فضلًا عن المواضيع  للجمعية البرلمانية الآسيوية 14لجلسة العامة الـــــــــــــ الوفود تناول موضوع ا اءسؤ يرجى من ر 

 .مالأخرى التي تهمه
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 العامة للاتحاد البرلماني العربي ترجمة الأمانة

 اجتماع اللجان الدائمة (7
اجتماعها للنظر في الوثائق بالتوازي مع المناقشــــــــــات الجارية في قاعة الجلســــــــــات العامة، تعقد كل لجنة دائمة 

 ذات الصلة.
 اجتماع لجنة الصياغة بشأن إعلان باكو (8

 .بالتوازي مع المناقشات الجارية في قاعة الجلسات العامة، تعقد لجنة صياغة الإعلان اجتماعها
 عرض تقارير رؤساء اللجان الدائمة: (9

 اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاقتصادية والتنمية المستدامة
 اللجنة الدائمة للموازنة والتخطيط

 للجنة الدائمة المعنية بالشؤون الاجتماعية والثقافيةا
 اللجنة الدائمة المعنية بالشؤون السياسية

 .ةالعاملجلسة لاعتماده في ا مة دائمة مدعوون إلى تقديم تقريرهرؤساء كل لجنإن 
 2024لعام لإقرار نواب رئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية المقبلة  (10
ورئيس أربع لجان دائمة ويصادقون عليها: برلمانات  14الجلسة العامة الـــــــــــــــفي نواب رئيس  ةالعام الجلسةنظر تس

، المرشـــــــحة لمنصـــــــب نائب رئيس الجمعية البرلمانية الآســـــــيوية ورئيس يةالاتحادروســـــــيا قطر و دولة العراق و جمهورية 
. 2024لعام لة والتخطيط والشـــــــــؤون الاجتماعية والثقافية نز او المعنية بالشـــــــــؤون الســـــــــياســـــــــية والم اللجنة الدائمة
بالشـــــؤون البحرين لمنصـــــب نائب رئيس الجمعية البرلمانية الآســـــيوية ورئيس اللجان الدائمة المعنية مملكة رشـــــح  

 .2025-2024للفترة  الاقتصادية والتنمية المستدامة
 الأمناء العامين للبرلمانات العربية مركز المراقب جمعيةاعتماد (  11

الأمناء  جمعيةية البرلمانية الآســـــيوية من رئيس الأمين العام للجمعقدم رئيس وفد دولة قطر رســـــالة موجهة الى 
مركز  نظمةالعامين للبرلمانات العربية يطلب فيها منحه مركز المراقب. ووافق المجلس التنفيذي على منح هذه الم

 مدعوة إلى تأييد هذا الطلب. 14الـالمجلس التنفيذي، فإن الجلسة العامة  قرارالمراقب. وبناء على 
 14لسة العامة الـاعتماد تقرير الج( 12
 ( ما يستجد من أعمال13

 .الجلسة العامةللمشاركين طرح أي موضوع ذي صلة بأنشطة الجمعية البرلمانية الآسيوية على  يمكن
 الختامية. الجلسة (14
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Asian Parliamentary Assembly 

 

The 14th Plenary Session 
Baku, Azerbaijan  

20-24 February 2024  

Annotated Agenda 
 
 

1. Adoption of the Agenda                                                       

Participants are requested to consider the items included in the draft Agenda and adopt it. 

2. Election of the Bureau  

The Bureau of the 14th APA Plenary is comprised of the following: 
Chairperson: Azerbaijan 
Vice- Chairs: Bahrain, Iraq, Qatar, Russian Federation  
Rapporteur: To be elected based on geographic distribution   

3. Remarks by APA President, H.E. Speaker of Milli Majlis of Azerbaijan 

The new APA President will address the 14th APA Plenary 

4. Report of the Chairperson of the 2nd Executive Council  

The Chairperson of the 2nd Executive Council will present his/her report.  
 

5. Report of the Secretary General on the work of the Organization 

APA Secretary General will present his latest views and proposals on the work of the Organization 
and its activities.  

6. General Debate: Statements by Head of Delegations on “Fostering 
regional cooperation for sustainable development in Asia” 

Head of Delegations are requested to address the theme of the 14th APA Plenary as well as other 
topics of their interests. 
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7. Meeting of the Standing Committees  

Parallel with debates undergoing in the Plenary Hall, each Standing Committee shall hold its 
meeting to consider relevant documents.  

8. Meeting of the Drafting Committee on Baku Declaration 

Parallel with debates undergoing in the Plenary Hall, Drafting Committee on Declaration shall hold 
its meeting.  

9. Presentation of Reports of the Chairpersons of Standing Committees: 

Standing Committee on Economic and Sustainable Development   
Standing Committee on Budget and Planning 
Standing Committee on Social and Cultural Affairs 
Standing Committee on Political Affairs 

 
Chairpersons of each Standing Committee is called upon to present its report for the adoption of 
the Plenary. 
 

10. Confirmation of the next APA Vice Presidents for 2024 

The Plenary will consider and endorse the Vice Presidents of the 14th Plenary and the Chair of four 
Standing Committees: The Parliaments of Iraq, Qatar and Russian Federation, nominated for APA 
Vice- Presidency and the Chair of the SC on Political Affairs, Budget and Planning and Social and 
Cultural Affairs for 2024. Bahrain nominated for APA Vice- Presidency and the Chair of the Standing 
Committees on Economic and Sustainable Development for 2024 -2025. 

11. Adoption of APA Observer status  of ASGAP 

The Head of delegation of Qatar submitted a letter addressed to the APA Secretary General by the 
President of Association of Secretaries General of Arab Parliaments requesting an Observer status. 
The EC approved the Observer status of this Association. Based on decision of Executive Council, 
the 14th Plenary is called upon to endorse this request. 

12. Adoption of the Report of 14th Plenary Session  
13. Any other matter  

Participants may raise any topic relevant to APA activities for the attention of the Plenary. 

14. Closing 


